

Amnesty International

1. Опис, фінансування	Link
2. Негатив	Link
3. Дискредитація ЗСУ	Link
4. Зв'язки з РФ	Link
5. Керівники	Link
6. Список осіб для інсайду, додаткова інформація	Link

Опис:

Заснована в 1961 у Великобританії, адвокатом Peter Benenson, як недержавна організація, яка займається дослідженнями у сферах порушень прав фізичної та психологічної недоторканності, свободи совісті та самовираження, свободи від дискримінації в контексті своєї роботи з просування прав людини.

На сайті [вказують](#), що допомагають боротися за права людини, за зміну репресивних законів та притягують "мучителів" до відповідальності. Для розв'язання проблем з прав людини, роблять дослідження порушень цих прав, взаємодіючи з урядами та іншими громадськими структурами. Після дослідження використовують свій аналіз для впливу на уряди, компанії та осіб, які приймають рішення. Також організовують кампанії, акції, протести, пишуть листи і петиції для привернення уваги до тієї чи іншої проблеми через ЗМІ. Вказують про [роботу](#) представництв Amnesty у ~70 країнах. Основні [офіси](#) (1) знаходяться в Британії (НҚ), Мексиці, Кенії, Таїланді, ПАР, Сенегалі, Лівані, Тунісі, Ізраїлі.

Фінансування:

На сайті [вказують](#), що фінансуються донатами. У [звітах](#) за 2014-2021 зазначають, що 93-96% фінансування не має цільового призначення, тому вони мають право використовувати його там, де вважають за потрібне. В 2021 вказують, що 1.7m осіб зробили донат з середнім чеком \$17.02 / місяць, що дорівнює ~\$347m / рік, 71.9% від усіх пожертв. В звіті вказують розбивку: 71% від регулярних донатів, 11% від спадщини та заповітів, 8% інші джерела, 7% дотації від трастів і фондів, 3% від основних донорів.

Суми зібраних коштів:

Year	2014	2015	2016	2017	2018	2019	2020	2021
Amount, \$, m	385	412	343	398	382	418	455	481

Згідно з [сайтом](#), не приймають кошти на дослідження від урядів чи політичних партій і приймають підтримку лише від підприємств, які пройшли ретельну перевірку. Однак, у 2011 [отримали](#) грант на суму \$1.3m від Міністерства міжнародного розвитку Великої Британії.

Нераціональні витрати грошей:

Рік	Країна	Подія	Сума, \$, m	Коментар
2011	UK	Витрати на зарплатню топ менеджменту	1.3	Оплата колишнім топам потрійної зарплатні перед звільненням (1, 2). У 2010, перед звільненням тодішнього генсеку Amnesty Irene Khan та її заступниці Kate Gilmore був узгоджений план виплати їм вихідної допомоги у трикратному розмірі від їх зарплати.
2019	Global	Діра у бюджеті	22	Amnesty заявили , що очікують діру у бюджеті розміром у \$22m до закінчення 2020, що призвело до скорочення 70 працівників нижчої ланки.
2019	USA	Високі адміністративні витрати	51	Charity Navigator вказує , що 77.3% надходжень до відділення Amnesty в США покриває адміністративні витрати.
2020	FR	Компенсація за самогубство	1.08	У вересні 2020 The Times повідомила , що Amnesty International виплатила \$1.08m як компенсацію за самогубство співробітника французького офісу Gaetan Mootoo на робочому місці і зажадала від його сім'ї зберегти угоду в секреті.

Негатив:

Критика ДР Конго:

У 2000 Конго [розкритикувала](#) доповідь Amnesty, у посольстві ДРК у Вашингтоні, назвали хибним уявленням західного світу про події конфлікту у Конго. У доповіді, опублікованій у Швейцарії, а також у західних країнах, не було враховано характер війни в ДР Конго, в якій він звинуватив “незаконне вторгнення” до країни Руанди та Уганди. В посольстві заявили, що протистоять повстанським угрупованням, яких підтримують Руанда та Уганда. Також, у посольство заявили, що у звіті також проігноровано той факт, що майже третина країни була окупована повстанцями і що порушення прав людини в цих районах також повинні бути задокументовані.

Критика Китаю:

У 2001 Китай [розкритикував](#) звіт Amnesty, де йшлося про зростання катувань у країні. У 58-сторінковому звіті, опублікованому 12 лютого 2001, Amnesty описали 75 конкретних випадків тортур і посилалися на понад 600 інших випадків. За даними Amnesty, все більше китайських чиновників піддаються катуванням, дедалі стає більше жертв за допомогою таких практик, як побиття, побиття батогами, удари електричним струмом і сексуальне насильство.

В свою чергу, Міністр закордонних справ Китаю Zhu Bangzao розкритикував Amnesty International, стверджуючи, що вони “часто робили безвідповідальні зауваження щодо Китаю спираючись на чутки”. Він посилався на той факт, що Китай ратифікував конвенцію ООН проти катувань у 1998, і стверджував, що “ті, хто катує будуть покарані відповідно до закону”. За словами Zhu, “твердження про систематичні та масштабні тортури в Китаї абсолютно безпідставні”.

Політика Amnesty International щодо абортів з 2007 та католицька церква:

У квітні 2007 Amnesty [змінила](#) свою нейтральну позицію щодо абортів на підтримку доступу до абортів у випадках зґвалтування та інцесту, а також у випадках, коли життя або здоров'я матері може бути під загрозою. У червні 2007 Папська рада католицької церкви “Справедливість і мир” [виступила](#) із заявою, в якій закликала католиків не робити пожертвувань Amnesty через її позицію щодо абортів.

Звіт про війну у Грузії:

Згідно зі [звітом](#) за 2008 про війну росії проти Грузії, вказано, що Amnesty International висловлює стурбованість тим, що серйозні порушення міжнародного та гуманітарного права були здійснені всіма сторонами як у ході конфлікту, так і після. У випадку як зі звітом про війну в Україні, такі висновки є провокаційними, оскільки основним і єдиним винуватцем у порушеннях і можливому наражанню на небезпеку є агресія росії.

Критика Ізраїлю і звинувачення в антисемітизмі:

У 2009 щорічному звіті Amnesty International [засудила](#) Ізраїль за його ставлення до арабів Палестинської автономії, водночас лише коротко відзначивши звірства, які приписуються терористичній організації ХАМАС. Amnesty International опублікувала свій щорічний звіт, засуджуючи Ізраїль та арабів у Палестині за непропорційне насильство під час операції “Литий свинець”. Amnesty звинуватила Ізраїль у вбивстві понад 1.4k арабів в Секторі Газа та що 5k були поранені. У доповіді прозвучали звинувачення ізраїльської армії у неодноразовому порушенні законів війни, “шляхом здійснення прямих нападів на цивільних осіб і цивільні будівлі, а також нападів на палестинських бойовиків, що призвело до непропорційних жертв серед мирного населення”. У доповіді також опублікована критика Ізраїлю за знесення будинків у Палестині без дозволів і за встановлення бар'єрів безпеки та армійських блокпостів.

Армія оборони Ізраїлю назвала річний звіт Amnesty International одностороннім і зауважила, чому Amnesty не згадала про “нестерпні страждання ізраїльських громадян від постійних ракетних обстрілів протягом останніх восьми років”.

У 2011 неурядова організація [NGO Monitor критикувала](#) Amnesty, за те що в своєму звіті “Цивільні особи під загрозою через нові напади в Газі та Ізраїлі”, не вказала про право Ізраїлю захищати свій кордон від терористичних атак. Джеральд Штайнберг, президент Monitor, [сказав](#), що “замість того, щоб рішуче засудити палестинські терористичні атаки 18 серпня, заява Amnesty International вбачає хибний еквівалент між холоднокривним вбивством і самообороною”. Monitor звинувачує Amnesty у антисемітизмі ([1](#), [2](#), [3](#)).

У своїй [довідці](#) за 2022, Amnesty [маніпулює](#) та спотворює міжнародне право, політику Ізраїлю та події на місцях, а також заперечує право єврейського народу на суверенну рівність і

самовизначення. Також у звіті Amnesty криміналізуються ізраїльські закони та практики, спрямовані на захист єврейської ідентичності, наприклад - "[Закон про повернення](#)", який закріплений міжнародним правом і є аналогом практик багатьох національних держав. Також NGO Monitor зібрали [список](#) того, чому ця доповідь є копіястом попередніх антисемітських доповідей Human Rights Watch.

Декриміналізація секс-роботи:

У червні 2013 регіональне відділення Amnesty UK під назвою Paisley Branch [схвалило](#) шотландський законопроект, який намагався криміналізувати секс-роботи. Amnesty UK видалила своє ім'я зі списку прихильників законопроекту, заявивши, що це суперечить їх міжнародній політиці у якій вони виступають проти криміналізації секс-працівників, проти криміналізації "статевих зв'язків за згодою між дорослими", а також проти того, щоб плутати "секс-працівників" з "торгівлею людьми".

Ймовірні зв'язки з Muslim Brotherhood (ісламська організація, в ОАЕ визнана терористичною) та ХАМАС:

У 2015 The Times випустили [матеріал](#) про те, що Yasmin Hussein, тодішній директор відділу прав людини Amnesty International, а раніше голова відділу захисту прав людини на міжнародному рівні в ООН, мала "неофіційні приватні зв'язки з людьми, які ймовірно були ключовими гравцями в таємній мережі ісламістів", включаючи Muslim Brotherhood і ХАМАС. Влада ОАЕ звинуватила чоловіка Yasmin Hussein - Wael Musabbeh та громадський фонд у Бредфордї, директорами якого вони були, у спробі повалення уряду. Вказано, що фонд був частиною фінансової мережі, що пов'язувала Muslim Brotherhood з їх філією в ОАЕ. Amnesty заявила, що у 2013 знала про зв'язки між Muslim Brotherhood, Wael Musabbeh та Бредфордським трастом, але не усвідомлювала, що існує будь-який зв'язок із пані Hussein, дружиною Wael Musabbeh. Hussein заперечила підтримку Muslim Brotherhood, сказавши, що "будь-які зв'язки є виключно випадковими".

У 2015 Посольство Королівства Саудівської Аравії у Великобританії оприлюднило [заяву](#) щодо нападу Amnesty на проект саудівського закону про допомогу силам безпеки Саудівської Аравії у боротьбі з терористичною діяльністю. За словами Amnesty, цей закон може бути використаний для придушення інакомислення в Королівстві, що вони й поширили у ЗМІ. Також, за коментарем Посольства, Amnesty не зв'язувалися з ними щодо своїх занепокоєнь щодо цього законопроекту, а також, що це не перший раз, коли Amnesty зверталися до США щодо звинувачень щодо Королівства. Посольство також звинуватило Amnesty у проведенні кампанії з наклепу на Саудівську Аравію в ЗМІ з метою завдати шкоди репутації Королівства.

У січні 2020 генеральний секретар Amnesty Agnès Callamard опублікувала [допис](#), де засуджувала вбивство іранського командувача силами Кудс в Іранській гвардії Qasem Soleimani, що вчинив Пентагон, провівши авіаудар по аеропорту Багдада. За її словами, ці вбивства порушували міжнародне право та права людини. Виступаючи на Раді ООН з прав людини в Женеві, вона заявила, що США не надали жодних доказів того, що Soleimani конкретно планував неминучий напад проти інтересів США. На що Пентагон [відповів](#), що Soleimani планував терористичні атаки проти США та інших держав до того, як став ціллю. А також звинуватив Калламард у "відбілюванні сумнозвісного минулого Soleimani, як одного з найсмертоносніших терористів у світі".

У 2021 Callamard була [звинувачена](#) у зв'язках з Катаром та опозицією в Саудівській Аравії, та замовчуванні факту вбивства журналіста.

У березні 2021 Callamard [виступала](#) на англомовному каналі новин [Al Jazeera](#), де обговорювалася можливість повторного нападу на Саудівську Аравію, оскільки "Америка не покарала саудівського наслідного принца Mohammed bin Salman за вбивство журналіста Jamal Khashoggi, а також переворот проти угоди Al-Ula, яка була [підписана](#) для відновлення дипломатичних відносин з Катаром.

У вересні 2021 Amnesty в своєму твіттері опублікували [пост](#) на підтримку шейха Salman al-Ouda, який був заарештований за змову проти держави та членстві в [Muslim Brotherhood](#), радикальною ісламістською організацією, яка пропагує тероризм та радикальний ісламізм. Вони закликали негайного звільнення al-Ouda з в'язниці. Al-Ouda відомий своїми тісними стосунками з Катаром, оскільки в 2017 він порадив фетву, яка забороняє розривати відносини Саудівської Аравії з Катаром. Крім того, він є членом Союзу мусульманських вчених, заснованого Катаром.

Callamard особисто зустрічалася з членом саудівської опозиції Ghanem al-Dosari.



Agnes Callamard та член саудівської опозиції Ghanem al-Dosari

У вересні 2021 журналіст Hussein Al-Ghawi [опублікував](#) допис, де розкрив зв'язок Callamard з Muslim Brotherhood. За його словами, Калламард [була](#) захисницею Tariq Ramadan, онука засновника Muslim Brotherhood, який був звинувачений у зґвалтуванні 5 жінок, 2 з котрих були неповнолітніми, у Франції. Їх зв'язок також підтверджується тим, що у 2010 Callamard публічно [виправдовувала](#) його радикальну позицію як релігійні переконання на засіданні Ради з прав людини в Женеві, та [підтримувала](#) його на засіданні норвезького PEN-Club.

Сирійський уряд заперечує висновки Amnesty щодо в'язниці у Седнаї, Сирія:

У 2017 Amnesty видали [репорт](#) де вказали на тортури у в'язниці у Седнаї, де було замордовано від 5000 до 13000 в'язнів, що сирійська влада заперечила, аргументуючи це тим, що Amnesty веде діяльність проти керівництва Сирії.

Звинувачення у шахрайстві:

У 2018 була проведена судово-бухгалтерська експертиза, яка [виявила](#) докази шахрайства та серйозних фінансових зловживань у відділенні в Зімбабве. У звіті [зазначалося](#), що зімбабвійську філію було виключено з глобальної організації та передано під амністію, а зімбабвійську поліцію було проінформовано про результати аудиту. За даними Amnesty, сума розкрадань становить кілька мільйонів доларів, проте точна цифра не розкривається. Amnesty не надали жодних подробиць і заявили, що не будуть надавати речників для інтерв'ю, але спробують повернути втрачені кошти, та що були вжиті термінові заходи для забезпечення безпеки грошей донорів.

В червні 2019 Amnesty International [закрили](#) своє представництво в Зімбабве по причині звинувачень у шахрайстві та зловживань донорськими грошима з боку персоналу.

Самогубства співробітників Amnesty, відкуп за мовчання, токсична культура праці:

В ніч 25 травня 2018 покінчив з життям мавританський правозахисник Gaëtan Mootoo в паризькому офісі Amnesty. У [передсмертній](#) записці він поскаржився на сильний тиск на роботі та відсутність підтримки з боку менеджменту. 65-річний Муту пропрацював у Amnesty International 30 років. Він спеціалізувався на розслідуваннях про те, що відбувається в західній Африці. Згідно з висновком лондонського королівського адвоката James Laddie, спеціаліста по трудовому праву, самогубству сприяло "серйозна помилка керівництва" Amnesty.

Згідно з внутрішнім розслідуванням Amnesty, було виявлено, що Mootoo не знайшов

рішень для адаптації до різних змін у міжнародному секретаріаті, який не виконував достатньої допоміжної роботи, яка б дозволила йому знайти своє місце в новій організації. Однак він неодноразово просив допомоги та вжиття відповідних заходів для задоволення його потреб.

У вересні 2020 The Times [повідомила](#), що Amnesty International виплатила \$1.1m як компенсацію за самогубство Mootoo на робочому місці і зажадала від його сім'ї зберегти угоду в таємниці. Ця домовленість [викликала](#) критику в соціальних мережах: люди запитували, чому така організація, як Amnesty, потурає використанню угод про нерозголошення. Шайста Азіз, співзасновник феміністської правозахисної організації “Безпечний простір”, запитала у Твіттері, чому “провідна у світі правозахисна організація” використовує такі контракти. Джерело грошей було невідоме. Amnesty International заявила, що виплати сім'ї Mootoo “не здійснюватимуться за рахунок пожертв або членських внесків”.

Інша співробітниця, стажер женецького офісу організації Роз Макгрегор наклала на себе руки через важкі умови роботи. Вона проходила оплачуване стажування у женецькому підрозділі, і пропрацювала там п'ять місяців.

Після самогубств було [проведено](#) низку перевірок, які виявили “токсичну” культуру праці, знущання та кумівство на робочому місці в Amnesty.

Уряд Ірану заперечує заяви Amnesty про кількість загиблих під час протестів проти зростання цін на пальне в Ірані:

19 листопада 2019 Amnesty International [повідомила](#), що 106 мирних жителів були “незаконно вбиті” іранськими силами безпеки під час протестів в Ірані проти підвищення цін на бензин. Пізніше Amnesty [збільшила](#) цифру до 304, стверджуючи, що озброєні протестувальники були навмисно вбиті владою, яка дала “зелене світло” жорсткому придушенню протесту. Іранська влада, [вказала](#), що вбитими поліцією були озброєні бунтівники, та назвала звіт брехнею, та частиною кампанії по дезінформації проти Ірану.

20 травня 2020 Amnesty опублікувала остаточний [звіт](#) про протести, де назвала імена 232 із 304 ймовірних жертв. Amnesty також зазначила, що багато вбитих були простими перехожими та не приймали участі у протесті. Сам звіт [піддався](#) різкій критиці двома незалежними аналітиками, які звинуватили Amnesty у спотворенні багатьох фактів, необґрунтованих заявах та ігноруванні ключових доказів. 1 червня 2020 іранський законодавець Mojtaba Zonpour [повідомив](#), що було вбито 230 осіб, у тому числі 6 офіцерів служби безпеки та 40 добровольців Baseej (дружинники). Більше чверті були випадковими перехожими, які, за його словами, були вбиті бунтівниками.

Відмивання коштів в Індії:

Згідно зі [статтею](#) ресурсу publicworld.com, Amnesty UK перерахувала траншами \$5.1m на Amnesty India для таких потреб: обслуговування, авансові платежі та прямі іноземні інвестиції. З вищевказаної суми \$3.7m були перераховані на консультаційні послуги. Після перевірки банківських рахунків Amnesty India та компанії, що були відкриті за ініціативи Amnesty, виявилось, що кошти на непрямі іноземні інвестиції витрачались неправомірно, не на ті цілі, які були декларовані, тобто на інші трасти та фонди, ніж були вказані при переказі. Також перевірка виявила, що Amnesty India отримує донати від зарубіжних спонсорів, що витрачались на ніби консультаційні послуги. Amnesty India уклала біля 45 договорів на сервісні послуги з Amnesty UK для “діяльності, пов'язаної з провінцією Кашмір” (мусульманська провінція Індії, де пропагується сепаратизм, що розхитується Пакистаном, який претендує на Кашмір). Роботи з громадянами виконувала комерційна організація, назва не вказана, послуги якої сплачувала Amnesty UK. Мета діяльності - розповсюдження інформації, зміст якої не був викладений. [Управління примусового виконання](#) висувало Amnesty India підозру, що кошти в розмірі \$0.75m, отримані індійським представництвом від Amnesty Британія були використані для організації заворушень в Кашмірі.

У жовтні 2020 Amnesty [закрили](#) представництво в Індії після звинувачень у відмиванні грошей. Раніше, у вересні [рахунки](#) Amnesty були заморожені через недотримання законів про достовірну кредитну звітність згідно з “Законом про іноземні внески” [FCRA](#). Уряд Індії вказав, що Amnesty не були зареєстровані відповідно до законодавства про регулювання іноземних внесків для отримання закордонних пожертвувань. У квітні 2022, офіційному представнику Amnesty Aakar Patel [заборонено](#) залишати Індію. Імміграційна влада Індії заборонила Aakar Patel відвідувати Сполучені Штати через наказ Центрального бюро розслідувань (СВІ) щодо справи проти індійського офісу. Представник СВІ підтвердив Al Jazeera, що Patel був у “розшуку СВІ”, який не дозволяє особі, яку розшукують правоохоронні органи, виїхати за кордон.

Расизм в Amnesty:

Згідно зі [статтею](#) The Guardian, за квітень 2021, Amnesty International дотримується культури білих привілеїв з випадками відкритого расизму, включаючи використання високопоставленими співробітниками N-слова, та мікроагресивною поведінкою. Вісім нинішніх та колишніх співробітників Amnesty International UK описали свій власний досвід расової дискримінації та виступили із заявою, яка закликає високопоставлених осіб піти у відставку.

Внутрішня перевірка в міжнародному секретаріаті Amnesty зафіксувала такі правопорушення:

- старші співробітники використовують слова N та P, а колег називають надмірно чутливими, якщо вони скаржаться;
- системна упередженість, до темношкірих співробітників постійно виникало дуже багато безпідставних питань, а співробітники з етнічних меншин відчують себе безправними та відстороненими від проєктів;
- недостатня обізнаність або чутливість до релігійних практик, що призводить до проблемних коментарів та поведінки;
- агресивна та зневажлива поведінка, особливо через електронну пошту та часто спрямована на персонал в офісах на півдні світу.

Окремо співробітники зазначали, що керівництво “свідомо підтримувало расизм і активно шкодило персоналу з етнічних меншин”. Одна співробітниця коментувала, що її колеги просили доторкнутися до її волосся, роблячи негативні посилання на її акцент і називаючи її “чорною дівчиною”. У 2019 році вона подала скаргу щодо расової та гендерної дискримінації, стверджуючи, що нею маніпулювали, змусивши працювати понад її рівень заробітної плати без належної винагороди. Amnesty UK не підтримав позов, але згодом вони досягли мирової угоди. За словами іншого співробітника, керівництво не звертало уваги на просування по службі працівників з етнічних меншин, а при перегляді зарплати постійно віддавали перевагу високооплачуваним білим старшим керівникам.

Amnesty заявила, що щиро вибачилася перед усіма співробітниками, які зазнали дискримінації, також вони визнали, що на багатьох рівнях не було повної рівності.

Нав'язування політичної ролі:

Колишня директорка Amnesty International Hungary Orsolya Jeneу під час свого інтерв'ю [зійналася](#), що під час її роботи, робилися спроби нав'язати організації політичну роль, і вона не завжди могла протистояти цьому. За її словами, після її відходу у 2018 зникли всі перешкоди на шляху тих, хто намагався чинити тиск на організацію. Так, її змушували критикувати уряд Орбана в ЗМІ іноді без причини. Також, вона сказала, що одного разу організація видала офіційне повідомлення від її імені, яке їй навіть не дозволили прочитати, а також, що організація стала більш політизованою і поводить себе як частина опозиції.

Також Jeneу навела приклади маніпуляцій громадською думкою:

- Amnesty намагалися схилити людей не ходити на референдум, однак, оскільки Amnesty є правозахисною організацією, “ми поважаємо права людей, свободу мислення, право бути цілісною особистістю. Ми не повинні вказувати людям, що робити. Натомість ми повинні підвищити обізнаність про проблему, і тоді вони прийдуть до такого ж висновку”;
- за допомогою клікбейт-заголовків вони маніпулюють різними сегментами читацької аудиторії, наприклад той, що ненавидить уряд, та які готові повірити у все негативне про нього.

Звинувачення ЗСУ у прикритті мирним населенням та катуванні цивільних:

У 2016 Amnesty опублікували [звіт](#) "You don't exist" ("Тебе не існує"), де звинувачували українську владу у катуванні людей. Згідно зі звітом, "українська влада та прокиївські воєнізовані формування затримували цивільних осіб, підозрюваних у причетності до підтримуваних росією сепаратистів". Amnesty опублікували [інтерв'ю](#) одного з потерпілих, де він розповідає, що провів у полоні >6 тижнів, більшу частину часу він був в установі, якою, очевидно, керували співробітники СБУ. За його словами, слідчі катували його електричним струмом, палили сигаретами та били, вимагаючи зізнатися в тому, що він працював на сепаратистів. Amnesty також [доповідають](#) про секретні ізолятори СБУ, посилаючись на [звіт](#) ООН за червень 2016. Хоча Amnesty також звинувачували росію в затриманні цивільних, у своїй [статті](#) вони не описують детально тортури, а тільки пишуть, що "в деяких випадках вони катують полонених".

4 серпня 2022 Amnesty опублікувала звіт, в якому [стверджувалося](#), що ЗСУ [наражає](#) на небезпеку мирне населення. Вказують, що за повідомленнями, розташовуючись в цивільних районах, ЗСУ привертають туди вогонь з боку росії. Однак, таке твердження є провокаційним, та вирівнює ступінь відповідальності між жертвою та кривдником. Ця заява викликала обурення та відставки керівництва регіональних управлінь:

- Oksana Pokalchuk / Покальчук Оксана - ех-СЕО української гілки Amnesty, пішла у [відставку](#). За [словами](#) Покальчук, український офіс намагався донести до керівництва Amnesty інформацію про розв'язану росією війну проти України. За її словами, Amnesty попросила Міністерство Оборони України надати коментар, але надала дуже мало часу для відповіді, та створила матеріал, який звучав як підтримка російських наративів;
- Per Wästberg / Пер Вестберг - співзасновник шведської гілки Amnesty подав у [відставку](#);
- з Amnesty Norway [звільнилось](#) 80 працівників, з яких 60 пояснили таке рішення як знак протесту проти звіту щодо розміщення зброї ЗСУ серед житлових кварталів.

5 серпня Генеральний секретар Amnesty Agnes Callamard опублікувала [твіт](#), в якому зазначила, що "Українські та російські мови та тролі атакують розслідування Amnesty, це називається пропагандою війни та дезінформацією".

Реакції на звіт з боку медійників, політиків, військових:

- Тарас Березовець (політолог, журналіст, ведучий на "Прямому") опублікував в своєму телеграм-каналі [пост](#) з фотографією російської техніки в дворі багатоквартирного будинку в Бучі, зроблене в березні 2022 з [поясненням](#) для Amnesty, що саме росіяни демонструють те, в чому звинувачені ЗСУ;
- Михайло Подоляк (радник Президента України) опублікував [твіт](#) про обстріли з установок "Град" з боку російських військових і тегнув Amnesty "Підкажіть, @amnesty вже випустила черговий клікбейтний алармістський звіт? Чи продовжуємо робити вигляд, що нічого не відбувається?";
- Олексій Гончаренко, депутат ВР від "Євросолідарності" опублікував [пост](#) в своєму телеграм-каналі про те, що він [офіційно](#) звертається до Amnesty і чекає реакції організації щодо розміщення військового аеродрому в Саках, Крим поблизу житлових кварталів;
- Борислав Береза (екс-депутат ВР 8 скликання - позамажоритарний та колишній учасник ПАРЕ в складі делегації України) опублікував [пост](#) в телеграм-каналі про те, що Amnesty використовувала для підготовки звіту громадян України, що знаходились в фільтраційних таборах та в'язницях на територіях ЛДНР;
- Ксенія Собчак (російська журналістка, інфлюенсер) опублікувала [пост](#) в своєму телеграм-каналі, в якому назвала Amnesty організацією з "безупречною репутацією" і призвала публікувати подібні звіти про обидві сторони "конфлікту";
- Олександр Невзоров (російський журналіст, внесений до списку іноагентів в РФ) опублікував [пост](#) в своєму телеграм-каналі, де процитував [статтю](#) The Times, в якій Amnesty названі як "пропагандисти Путіна".

7 серпня Amnesty офіційно [вибачилась](#) за "страждання і гнів", спричинені звітом, але зміст звіту не змінили.

Реакція офіційних структур РФ на звіт:

- російське посольство в Лондоні опублікувало [твіт](#), в якому відзначило, спираючись на звіт Amnesty, що Україна порушує міжнародне гуманітарне право, про що росія неодноразово заявляла;
- російська місія в Женеві опублікувала [твіт](#), виправдовуючи російські ракетні удари по школах та лікарнях, спираючись на звіт - "а хто в будівлях?";
- російське посольство у Вашингтоні опублікувало [пост](#) в телеграм-каналі про те, що "сховують правду станом стане все складніше", злочинний київський режим вбиває власне населення, а російські війська не вчиняють військових злочинів.

Також в звіті зазначено, що українські військові [мають](#) вийти з міст в ліси для місць дислокації, щоб не наражати на небезпеку цивільне населення. В YT Юрія Цимбалюка - українського журналіста, єдиного, хто мав акредитацію в РФ - опубліковане [відео](#), в якому Цимбалюк підкреслює абсурдність подібної вимоги, а також те, що Amnesty відвідували Бучу, що не змусило їх зробити висновки, що Буча могла статись по всій території України за умови дислокації ЗСУ в лісах.

Callamard була в Бучі 5 квітня 2022 та [зафіксувала](#) військові злочини росії.



Зв'язки з РФ:

Російський офіс, керівники:

- **Natalia Zviaguina / Звягіна Наталія Алексеевна** (24.11.1984, [TW](#), [FB](#), [Inst](#), [VK](#), [LJ](#), [Google review](#), [Pinterest](#), zviaguina@yandex.ru, zviaguina@gmail.com, skype: natalia.zviagina, +79102407979, TG: id 1965554, +74732521401, ІНН: 3666111140) - директорка офісу Східної Європи та Центральної Азії Amnesty. Згідно з [інсайдом](#), є учасницею телеграм-спільнот про ЛГБТ та наркотики;
- **Alexander Artemyev / Артемьев Александр Евгеньевич** (14.08.1984, [TW](#), [FB](#), [Inst](#) (del), TG: @antecursor, +79175595972, +74956901852, aeart@yandex.ru, aeart@rambler.ru, skype: kamenikrest) - медіаменеджер Amnesty, який відповідає за Східноєвропейський і Центральноазійський сегмент, живе і працює у Москві. До Amnesty працював на РБК, Lenta.Ru, Gazeta.Ru та ITAR-TASS. Імовірно, є співавтором [репорту](#) Amnesty про розміщення українських військових у жилих районах. [Прокоментував](#) репорт наступним чином: "Хоча ми повністю підтримуємо свої висновки, ми шкодуємо про спричинений біль. Пріоритетом Amnesty International у цьому та будь-якому конфлікті є забезпечення захисту цивільних осіб. Справді, це було нашою єдиною метою, коли ми оприлюднили останнє дослідження". Отримав [дохід](#) від Amnesty ₴350k у 2020. Згідно з [інсайдом](#), підписаний у телеграмі на групу "за (v)побѣду" та є членом гей-спільноти;
- **Denis Krivosheev / Денис Кривошеев** ([TW](#), [FB](#)) - керівник відділу досліджень, заступник регіонального директора офісу Східної Європи та Центральної Азії Amnesty, вказує, що живе і працює у Лондоні.

Дискредитація опозиційного політика з рф:

Згідно зі [статтею](#) dero.ua за серпень 2022, у 2021 Amnesty [відмовилась](#) називати Олексія Навального в'язнем сумління і змінила позицію після міжнародного розголосу та тиску. Згідно зі [статтею](#) BBC за лютий 2021, 17 лютого 2021 Amnesty назвала Навального в'язнем сумління, а вже 23 лютого 2021 організація припинила використовувати для Навального таке визначення. Рішення назвали внутрішнім і не надали коментарів. Паблік "Медіазона" [посилалася](#) на те, що за таким рішенням стоять "люди з RT (Russia Today) в різних країнах". 19 січня 2021 Катя Казбек, колумністка RT опублікувала [тред](#) про Навального, про його націоналістські погляди та вислови, на основі яких Amnesty прийняла рішення не надавати йому статус "в'язня сумління".

Діяльність в рф:

Організація розпочала свою роботу в москві у 2006. Юрособа [zareestrovana](#) як "Представительство Компании "Международная Амнистия Лимитед" (Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии) в рф", директором призначений [Нікітін Сергій Анатолійович](#), що обіймав посаду до виходу на пенсію в 2017.

У 2015 приміщення Amnesty було [закрито](#) через борг за оренду у \$6.2k. У 2016 [підписали](#) новий договір та зобов'язали організацію вносити оплату кожен місяць.

У 2019 [пройшли](#) переєстрацію в Мінюсті як "Международная Амнистия Лимитед", директоркою представництва вказана Звягіна Наталія Олексіївна. На 2019 розмір фінансування від Amnesty International вказаний \$283k.

У 2020 на російське представництво Amnesty був подан [позов](#) до суду за незаконне звільнення працівника. Адміністратора сайту було звільнено через те, що він намагався обговорити з керівництвом публікації на сайті, які "мали екстремістський характер, та суперечили законодавству рф". Суд задовольнив позов, та зобов'язав керівництво виплатити чоловіку \$30k.

В березні 2022 під час російського вторгнення в Україну, роскомнадзор [заблокував](#) російськомовний сайт Amnesty. В квітня 2022 Міністерство юстиції росії [оголосило](#) про примусове закриття російського відділення Amnesty, заявивши, що організація допустила "порушення чинного законодавства російської федерації".

Українські топи та їх зв'язки з рф:

- Покальчук Оксана: у серпні 2008 була ([1](#), [2](#), [3](#), [4](#), [5](#), [6](#), [7](#), [8](#)) у рф на Корякському вулкані (Камчатський край);
- Панухник Руслана: поставила лайк у FB російським групам [Meduza](#), [TJ](#), [Клуб Путешествий Михаила Кожухова](#);
- Гур'єва Марія: у VK вказана ([1](#), [2](#)) локація росія. Також у VK [підписана](#) на російську групу "Стиль БОХО-ШИК - мотив свободы твоей души".



Керівники:

Оплата праці ключового управлінського персоналу:

\$, k	2014	2015	2016	2017	2018	2019	2020
Сума п'яти найвищих окладів	-	-	-	971	632	927	989
Зарплатня ключового персоналу	-	932	1000	1262	1701	1231	1013
Зарплатня генсеку (виключно)	315	253	254	210	283	242	303
Зарплатня загальна	24253	24420	28099	32546	33776	34168	29492
Кількість працівників, включаючи ТОПів	498	540	551	601	628	648	544

Центральний офіс, керівники:

- [Agnès Callamard](#) ([FB](#), [TW](#), [TW2](#), [callamard@hotmail.com](#), [agnes.callamard@gmail.com](#), [ac3699@columbia.edu](#), [agnes@article19.org](#), [agnes.callamard@amnesty.org](#), +442072789292, +442073242500, +442072391184, +12128549402) - генеральний секретар Amnesty з березня 2021. Серед фото ([1](#), [2](#), [3](#)) в [FB](#) є фото російського опозиційного політика Навального;
- [Zaira Drammis](#) ([FB](#), [Inst](#), [zdrammis@yahoo.com](#), [zaira.drammis@actionaid.org](#), skype: [zaira.drammis@actionaid.org](#)) - голова офісу генерального секретаря. В 2008, 2009 и 2014 [проживала](#) за адресою 71 Webb Estate Clapton Common Clapton London E5 9BD ([street view](#), [£325k](#), імовірно квартира), а з [2018](#) по 2022 - 27 St. Mary's Grove Islington London N1 2NT ([street view](#), [£1.25m](#), таунхаус). Проживає разом з Timothy Julian Forsyth ([1965](#));
- [Rohan Hewavisenti](#) (01.01.1965, [TW](#), [FB](#), [rhewavisenti@gmail.com](#)) - головний фінансовий директор Amnesty International. З 2018 скарбник в Institute of Fundraising. Директор з фінансів і корпоративних послуг в NHS Confederation 2018-2020. Операційний директор у WWF-UK - 2017-2018. Входив у склад директорів у Charity Finance Group - 2011-2017. У 2015 новостний портал Civil Society News опублікував [статтю](#) про Рохана, в якій процитували його тези з виступу на конференції Charity Finance Group щодо функціонування благодійних організацій, що мають заробляти на інвестиціях; також Рохан говорив про зниження донатів від британського суспільства, а причиною цього явища він назвав зменшення кількості віруючого населення у Великій Британії;
- [Rajat Khosla](#) ([TW](#)) - голова ресерчу, право та політика, звільнився у серпні 2022. Радник з прав людини у ВООЗ - 2014-2020. Програмний менеджер в ООН - 2018-2019. З 2009 по 2013 працював радником з прав охорони здоров'я;
- [Mariela Belski](#) ([FB](#)) - з вересня 2011 виконавча директорка Amnesty International в Аргентині.

Український офіс, керівники:

- [Oksana Pokalchuk](#) / [Покальчук Оксана Юрїївна](#) (03.03.1986, [FB](#), [VK](#), [+380673237669](#), TG id 223998656 (підписи [1](#), [2](#)), [+380503806666](#), [o.pokalchuk@amnesty.org.ua](#), skype: live:cid.e4144cf6c923de76, [o.pokalchuk@amnesty.org](#), ІПН: 3147314546, паспорт: ME666681) - ex-CEO, [пішла](#) у відставку після [статті](#) Amnesty. Також є співзасновником та директором [ГО "ЕМНЕСТІ ЮКРЕЙН"](#). З 2010 по 2017 мала [ФОП](#) з адвокатською діяльністю. У ~серпні 2022 у TG [підписалась](#) на групи по міграції, групи з польським гео та на юристів.
У серпні 2008 була у рф: фото з Камчатського краю з Корякський вулканом ([1](#), [2](#), [3](#), [4](#), [5](#), [6](#), [7](#), [8](#)) та фото Камчатського божества ([1](#), [2](#)). У відеозаписах в VK присутній понографічно-навчальний ролик ([1](#), [2](#)) по мастурбації.
У вересні 2019 вийшла [стаття](#), згідно якої Покальчук була на одиночному пікеті під МВС через затримання та випуску адмін. протоколу на учасників мітингу, які раніше вимагали відставки Зеленського через порушення закону. У 2020 Покальчук мал [виконавче](#) провадження від патрульної поліції. Згідно з [інсайдом](#), 66% підписок у TG російськомовні.
[Отримала](#) 3к грн доходу від [СП "Український Мобільний Зв'язок"](#) (нині оператор Vodafone). Володіє червоним JAGUAR XF 2008 р.в. вартістю [~\\$16.2k](#) та 3 об'єктами [нерухомості](#) в Києві.
Номер телефону +380503806666 позначен у [ПП "Технології Організації Процесів"](#) з основним КВЕДом "Виробництво фільмів". Директор та власник - Трухманов Олександр Борисович, котрий [працював](#) на телеканалах ТВі та Україна (Ахметов). На 2020 мала [спільне](#) майно з Покальчук Оленою Едуардівною, яка на 2016 [була](#) завідувачем сектору мобілізаційної роботи в Міністерстві енергетики та вугільної промисловості, ймовірно родичі;

- **Ruslana Panukhnyk / Панухник Руслана Геннадіївна** (10.03.1988, [FB](#), [VK](#) (del), [Foursquare](#), [TW](#), [Vivino](#), [Google review](#), r.panukhnyk@gmail.com, ry10@yandex.ru, ry10@mail.ru, [список пустих пошт](#), skype: rue1988, [r.panukhnyk](#), [yanylya25](#), +380977590339, ІНН: [3221101842](#), паспорт: МС999188) - Fundraising Director. Також є співзасновником та директором [ГО "ЕМНЕСТІ УКРЕЙН"](#). [Родом](#) із Естонії. Є представником [ЛГБТ](#).

З 2014 має активний [ФОП](#) за основним КВЕД "Надання комбінованих офісних адміністративних послуг". Співзасновниця [ГО "КИЇВПРАЙД"](#). Володіє нерухомістю у Тернопільській області.

Поставила лайк російським групам [Meduza](#), [TJ](#), [Клуб Путешествий Михаила Кожухова](#);

- **Maria Guryeva / Гур`єва Марія Геннадіївна** (09.05.1990, [FB](#), [VK](#), [TW](#), [Gravatar](#), [Pinterest](#), [Google review](#), [LJ](#), [LJ2](#) (del), [LJ3](#) (del), [LJ4](#) (del), [LJ5](#) (del), mariaguryeva@gmail.com, mariaguryeva@hotmail.com, skype: maria_guryeva, mariaguryeva, maria_g_guryeva, +380974487999, ІПН: [3300115848](#), паспорт: МЕ734893) - Head Of Communications.

У червні 2021 відкрила ФОП з основним КВЕДом "[Діяльність у сфері зв'язків із громадськістю](#)". [Має](#) нерухомість та земельну ділянку у Київській області.

У VK вказана ([1](#), [2](#)) локація росія. Також у VK [підписана](#) на російську групу "Стиль БОХО-ШИК - мотив свободы твоей души".

Список осіб для інсайду:

- [Oksana Pokalchuk](#) - ex-CEO, [пішла](#) у відставку після статті;
- Tom Mutch ([TW](#), [Inst](#)) - військовий [кореспондент](#) з Нової Зеландії, який проживає в Україні, та пише про війну. [Став](#) свідком роботи представників Amnesty, які збирали матеріали для звіту в Донецькій області. Казав про некомпетентність працівників Amnesty;
- [Orsolya Jeney](#) - колишня директорка Amnesty в Угорщині. В своєму інтерв'ю [казала](#) про тиск політичних урядів на організацію.

Додаткова інформація:

- в 2021 хакери [видавали](#) себе за Amnesty International, та пропонували встановити антишпигунський софт "Amnesty Anti Pegasus", який насправді викрадав дані та паролі.

